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Hanga (BVB): România poate ajuta la dezvoltarea pietei de capital din Republica

Moldova

Noi am învatat niste lucruri aici, în România, am dezvoltat sisteme care pot sa ajute la dezvoltarea pietei de

capital din Republica Moldova, a declarat, marti, în cadrul unui forum de specialitate, presedintele Bursei

de Valori Bucuresti (BVB), Radu Hanga.

 

"Piata de capital din Republica Moldova este nedezvoltata", asta e o poveste pe care, oriunde te plimbi în centrul si

estul Europei, o auzi. Fiecare piata din regiune vorbeste despre ea, considerând-o nedezvoltata. Şi noi, cred, ca în

cercul nostru strâmt spunem ca mai avem înca multi pasi de facut. Tatal meu spune ca istoria nu s-a terminat, adica

toti - oameni, institutii - suntem într-un proces de crestere. Probabil ca cel mai plicticos moment din lume e acela

în care ajungi la concluzia ca esti perfect, ai facut tot ceea ce trebuie facut si ca acela e momentul în care trebuie sa

pleci acasa. Atât timp cât ne mai uitam în oglinda si spunem ca mai avem lucruri de facut, cred ca este foarte bine.

Credem foarte mult ca noi am învatat niste lucruri aici în România, am facut niste lucruri, am dezvoltat sisteme

care pot sa ajute la dezvoltarea pietei de capital din Republica Moldova", a spus Hanga.

 

Acesta este de parere ca fiecare piata are nevoie de o scara care sa ajute companiile locale sa se dezvolte.

 

"Companiile nu se nasc mari. Moldova Agroindbank e greu sa se nasca numarul 1 din piata bancara din Moldova,

este greu sa se nasca lider de piata. Sigur, noi avem particularitati aici în regiune, pentru ca am trecut printr-o

schimbare de regim acum 30 de ani. Companii de stat au devenit private, dar în lumea normala nici o companie nu

se naste mare, ci are nevoie sa parcurga niste etape. Una dintre acest etape este finantarea si vizibilitatea. Avem

nevoie sa construim treptele acestei scari care sa ajute companiile locale sa se dezvolte. Sigur ca ajuta si treptele

externe, cum este Bursa de la Bucuresti si ajutorul pe care îl poate da companiilor moldovenesti pentru a-si creste

vizibilitatea si aria de acoperire. La fel de importanta este Bursa de Valori de la Chisinau si functionarea acesteia.

Noi avem deja o expertiza în zona aceasta, avem exemplul Purcari - o companie moldoveneasca ce are operatiuni

si în România si care s-a listat în 2018. A ridicat 40 de milioane de euro, a ajuns sa fie una dintre companiile cele

mai vizibile la Bursa de Valori Bucuresti. As zice chiar mai mult decât atât: este o companie care, alaturi de altele,

ne învata faptul ca bursa nu este doar despre finantare", a subliniat presedintele BVB.

 

Hanga a apreciat interesul Moldova Agroindbank pentru piata de capital din România ca optiune de finantare si de

dezvoltare.

 

"Noi, cei care investim în companiile listate, vedem produsele pe rafturile magazinelor în România, în Moldova.

Relatia dintre noi si companie se consolideaza. Compania, cred eu, beneficiaza nu doar prin faptul ca are acces la

capital, ci si de un alt fel de relatie cu consumatorii ei. Ne bucuram ca Moldova Agroindbank se uita la Bursa de

Valori Bucuresti ca si optiune de finantare, ca si optiune de dezvoltare. Suntem aici pentru a va ajuta. Sunteti un

caz diferit cumva de cel al Purcari, pentru ca sunteti deja listati la Chisinau. Ne bucuram sa facem acest pas si ne

uitam înainte si asteptam ca si alte companii din Moldova sa exploreze oportunitatile pe care colaborarea dintre

piete si Bursa de Valori Bucuresti le poate oferi", a precizat Radu Hanga.

 

Moldova Agroindbank (Maib), banca comerciala din Republica Moldova, împreuna cu Bursa de Valori Bucuresti

(BVB) si Wood&Co, Raiffeisen Bank International si cu sustinerea Guvernului Republicii Moldova, organizeaza,

marti, Forumul Moldova - Romania: Capital Bridges.
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